
Rada Gminy Raszyn
Radni - Sesja

Protokół nr 32

XXXII Sesja w dniu 30 września 2020 

 Obrady rozpoczęto 30 września 2020 o godz. 16:00, a zakończono 6 października o godz.
21:55 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

Obecni:

1. Jarosław Aranowski
2. Marek Bańburski
3. Krzysztof Będkowski
4. Andrzej Górecki
5. Janusz Hoffman
6. Grzegorz Janiszewski
7. Henryka Koper
8. Ireneusz Koper
9. Ryszard Kowalczyk
10. Elżbieta Kuczara
11. Agata Kuran-Kalata
12. Dariusz Marcinkowski
13. Anna Matracka
14. Rafał Olesiński
15. Sławomir Ostrzyżek
16. Tadeusz Pawlikowski
17. Teresa Senderowska
18. Beata Sulima-Markowska 
19. Ewa Surmacz
20. Wiesław Szustak
21. Andrzej Zawistowski

1. Otwarcie XXXII sesji Rady Gminy Raszyn.

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XXXII sesji
witając wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu.

2. Stwierdzenie quorum.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Raszyn  Dariusz  Marcinkowski  poprosił  radnych
o potwierdzenie  obecności  w  programie  E-sesja.  Radna  H.  Koper  potwierdziła  obecność
SMS-em jednak pani mecenas Katarzyna Karpeta-Cholewa zwróciła uwagę, że w ten sposób
nie można zweryfikować obecności radnej na sesji. Odbyła się dyskusja nad uwzględnieniem
obecności radnej H. Koper. Po dyskusji Przewodniczący Rady nie uznał obecności radnej na
sesji gdyż nie potwierdziła quorum w programie e-Sesja.  Następnie Przewodniczący Rady
stwierdził quorum. 



3. Wnioski do porządku obrad.

Przed rozpoczęcie procedowania pozostałych punktów porządku obrad Przewodniczący Rady
złożył wniosek o ograniczenie czasów wypowiedzi radnych i odczytał treść wniosku.

Głosowano w sprawie:
Na podstawie § 40 punkt 4 Statutu Gminy Raszyn wnoszę o: 1. Czas na uzasadnienie projektu
uchwały przez wnioskodawcę ograniczony jest do 10 minut. 2. Czas wystąpień 
Przewodniczących Komisji Rady oraz Przewodniczących Klubów Radnych ograniczony jest 
do 5 minut. 3. Radny może zabrać głos w sprawie będącej przedmiotem obrad dwa razy z 
ograniczeniem czasowym wystąpienia do 3 minut każde. 4. Czas wypowiedzi „ad vocem” i 
wniosku formalnego ograniczony jest do 1 minuty. 5. W uzasadnionych przypadkach 
Przewodniczący Rady może przedłużyć czas wypowiedzi. 6. Przewodniczący Rady udziela 
głosu osobom spoza Rady w sprawach tematycznie związanych z przedmiotem sesji objętych 
porządkiem obrad. . 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (11)
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
PRZECIW (4)
Andrzej Górecki, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (6)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński

Radna B. Sulima-Markowska złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały
w sprawie  powołania  członka  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  po
punktach związanych z przyjęciem protokołów. 

Radny A. Górecki odczytał złożony dzień wcześniej wniosek do porządku obrad. Wniosek
dotyczył wprowadzenia uchwały w sprawie wysokości i sposobu przyznawania diet radnym
gminy Raszyn oraz dołączenia do protokołu z XXX sesji stenogramu.

Radny  J.  Aranowski  złożył  wniosek  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  punkt  28  –  uchwały
w sprawie  przyjęcia  stanowiska  dotyczącego  zachowania  integralności  Województwa
Mazowieckiego.  Uzasadniając  powiedział,  że  jest  za  wcześnie  na jakiekolwiek  wyrażenie
zdania gdyż nie ma jeszcze żadnych konkretnych danych oraz projektów. Nie ma wiedzy jak
ten podział miałby wyglądać i jakie skutki przyniosłoby to dla Gminy Raszyn.  Dodatkowo
poinformował,  że jeśli  punkt nie  zostanie  zdjęty z porządku obrad nie weźmie udziału  w
dyskusji oraz w głosowaniu. Natomiast jeśli uchwała zostanie zdjęta z porządku zobowiązał
się do śledzenia pojawienia się projektu podziału Mazowsza na dwa województwa i wówczas
sam złoży wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej i przyjęcie stanowiska Rady Gminy w tej
sprawie.



Radny  A.  Zawistowski  wyraził  swoje  wątpliwości  co  do  możliwości  zdjęcia  punku 28 z
porządku obrad gdyż był od wprowadzony na wniosek klubu radnych więc jest wymagana
zgoda wnioskodawcy. Poprosił panią mecenas o opinię. 

Pani  mecenas  wyjaśniła,  że  przy  zdjęciu  punktu  z  porządku  obrad  wymagana  jest
bezwzględna ilość głosów jednak nie jest  to sesja  nadzwyczajna  i  należy się tu  kierować
zasadami ogólnymi zatem zgoda wnioskodawcy nie jest wymagana. 

Radna E. Surma zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad sesji uchwały w sprawie
rozpatrzenia skargi z dnia 6 lipca 2020 r. na działalność Wójta Gminy Raszyn w punkcie 14. 

Radny S. Ostrzyżek poprosił aby nie wprowadzać już więcej uchwał do porządku obrad gdyż
porządek obrad jest bardzo obszerny. 

Pani mecenas zwróciła uwagę, że w kwestii rozpatrzenia skargi są określone terminy, których
trzeba dotrzymać. 

Radny  T.  Pawlikowski  złożył  wniosek  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  uchwały  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu
zawierania umów najmu sal i pomieszczeń w szkołach położonych na terenie Gminy Raszyn.
Uzasadniając  powiedział,  że  zdaniem komisji  projekt  uchwały należy  dopracować.  Złożył
również  wniosek  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  uchwały  w  sprawie  nadania  nazw  ulicom
położonym  na  terenie  Gminy  Raszyn  ponieważ  przy  wskazanych  w  projekcie  uchwały
ulicach nie mieszkają jeszcze mieszkańcy. 

Kierownik  referatu  Geodezji  Zbigniew  Tokarz  został  poproszony  o  wyjaśnienie  sytuacji
jednak  z  uwagi  na  problemy  techniczne  wstrzymano  się  z  podjęciem  decyzji  w  sprawie
zdjęcia wspomnianych uchwał z porządku obrad do czasu usunięcia problemów technicznych.

Radny A. Górecki poprosił aby nie wyłączać radnym głosu. Dzięki temu sesja przebiegnie
sprawniej.

Przewodniczący Rady powiedział, że radny nie zgłosił wniosków do porządku obrad i zabrał
mu głos.

Radna  B.  Sulima-Markowska  zwróciła  uwagę  żeby  nie  zdejmować  uchwały  w  sprawie
nadania nazw ulicom gdyż jest tam 150 domów.

Przewodniczący Rady powiedział, że ta sprawa zostanie wyjaśniona później. Następnie złożył
wniosek do porządku obrad o zdjęcie punktu 7 przyjęcie protokołu z XXX sesji ponieważ
został wysłany omyłkowo zły plikPotem odniósł się do wprowadzenia uchwały w sprawie
powołania  członka  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  i  powiedział,  że
planował  włączyć  ten  punkt  do  następnej  sesji.  Odnosząc  się  do  tematu  diet  radnych
zaproponował  powołanie  na  następnej  sesji  komisji  doraźnej  w  sprawie  opracowania
wysokości i sposobu przyznawania diet radnym w celu wyjaśnienia wszystkich nieścisłości
związanych z poprzednią uchwałą o dietach. Następnie poddał wszystkie zgłoszone wnioski
do porządku obrad pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie powołania członka Komisji 



Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego - punkcie 9 porządku obrad.. 
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (6)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (9)
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
NIEOBECNI (6)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany zasad przyznawania
i wysokości diet radnych Gminy Raszyn – po punkcie 28.
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (6)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (9)
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
NIEOBECNI (6)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzeni do porządku obrad uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 6 
lipca 2020 r. na działalność Wójta Gminy Raszyn - w punkcie 14 porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Teresa Senderowska, Wiesław Szustak
NIEOBECNI (6)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński



Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punkt 20.

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (11)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (4)
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (6)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punkt 7. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (14)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Andrzej Górecki
BRAK GŁOSU (1)
Wiesław Szustak
NIEOBECNI (5)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 28. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (10)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (5)
Grzegorz Janiszewski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, 
Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Andrzej Górecki



NIEOBECNI (5)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Rady W. Szustak oddał głos ustnie z powodu problemów z programem e-Sesja. 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o przesunięcie punktów związanych ze zmianami w 
budżecie i WPF.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o przesunięcie punktów 11 i 12 do punktów 4 i 5 porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (12)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Grzegorz Janiszewski, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Andrzej Górecki, Teresa Senderowska
NIEOBECNI (5)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Rady W. Szustak oddał głos ustnie z powodu problemów z programem e-Sesja. 

Głosowano w sprawie:
Wnioski do porządku obrad z przegłosowanymi zmianami.
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (11)
Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (3)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska 
NIEOBECNI (5)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Rady W. Szustak oddał głos ustnie z powodu problemów z programem e-Sesja. 

4. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2020.



Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  T.  Pawlikowski
poinformował,  że zarówno  uchwała  budżetowa  jak  i  uchwała  w  sprawie  prognozy
wieloletniej zostały zaopiniowane przez komisję pozytywnie. 

Radny  A.  Zawistowski  złożył  wniosek  o  pominięcie  referowania  projektu  uchwały  przez
panią skarbnik i przejście do zadawania pytań.

Przewodniczący Rady spytał pani skarbnik czy chciałaby zgłosić autopoprawki do projektu
uchwały.

Pani skarbnik Liliana Kłos powiedziała, że nie wprowadza żadnych autopoprawek.

Radny  A.  Zawistowski  poprosił  o  wyjaśnienie  dlaczego  zwiększa  się  wydatki  na
wynagrodzenia pracowników o 200 000 zł oraz wydatki na promocję gminy o około 17 000
zł. W związku ze zwiększeniem wydatków związanych ze zwalczaniem i przeciwdziałaniem
Covid-19 poprosił o wyjaśnienie jakie remonty zostaną wykonane i jakie pozostałe  usługi
zostaną zakupione. Odnoście przesunięcia kwoty 200 000 zł na budowę boiska w Falentach
na przyszły rok radny chciał się dowiedzieć dlaczego to zadanie nie zostanie wykonane w
bieżącym roku.

Pani  skarbnik  wyjaśniła,  że  zostały  wypłacone  6  pracownikom odprawy emerytalne  oraz
nagrody  jubileuszowe.  Następnie  powiedziała,  że  zwiększenie  wydatków  na  promocję
wynikają ze zmian w funduszach sołeckich spowodowanych pandemią. Jeśli chodzi o podział
środków na walkę z pandemią wynikają z wniosków jakie na przykład złożyło przedszkole o
zrobienie  oddzielnego  wejścia  i  zainstalowanie  domofonu  do  kontaktu  rodzica  z
wychowawczyniami. 

Na pytanie dotyczące boiska w Falentach odpowiedzi udzielił Wójt mówiąc, że  nie udało się
ogłosić  odpowiedniego  postępowania  jednak  po  zebraniu  informacji  od  wykonawców
postanowiono na boisku ułożyć trawę z tak zwanej roki. Będzie to możliwe dopiero wiosną z
uwagi na potrzebę ukorzenienia się trawy. Z tego względu środki zostaną wydatkowane w
przyszłym roku. 

Radny A. Zawistowski zauważył, że środki zostały przyznane na koniec roku 2019 i zapytał
czemu nie ogłoszono przetargu tak aby boisko było oddane do użytku latem tego roku?

Wójt powiedział, że nie ma pewności ale środki na ten cel nie zostały przyznane na koniec
2019 tylko później. 

Radny A. Górecki zapytał na co sią przeznaczone środki z punktu „Zaplecze sanitarne” oraz
dlaczego nie został rozebrany blaszany budynek przy szkole. Następnie przytoczył sytuację
niedokończonej  budowy ulicy gdzie zabrakło  15 metrów.  Zapytał  jak to  jest  możliwe,  że
zabrakło środków na zrobienie ulicy w całości w sytuacji kiedy z budowy innych ulic zostają
nadwyżki.

Wójt wyjaśnił, że środki na zadanie zatytułowane „zaplecze sanitarne” zostaną przeznaczone
na  zrobienie  szatni  dla  piłkarzy  grających  na  boisku  Wronik  gdyż  mają  problem  z
korzystaniem z szatni szkolnych. Następnie Wójt zapewnił,  że tzw. "blaszak" przy szkole
zostanie rozebrany. Odnosząc się do wydatkowania środków na budowę ulic powiedział, że w
budżecie są zabezpieczane środki na podstawie kosztorysów inwestorskich i zdarza się na



koniec, że inwestycja będzie kosztować mniej niż pierwotnie zakładano. Podkreślił, iż każda
inwestycja jest odbierana i jeśli nastąpiły jakieś niezgodności to na pewno droga nie zostanie
odebrana. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2020.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (15)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa
Surmacz, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Elżbieta Kuczara, Sławomir Ostrzyżek, Wiesław Szustak
NIEOBECNI (3)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata

Przewodniczący Rady po konsultacji z panią mecenas nie uwzględnił głosu radnej H. Koper
oddanego za pośrednictwem SMS.

5. Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.

Radny A. Zawistowski złożył wniosek formalny o dodanie w punkcie 6  przegłosowanego
wniosku słów „nie dłużej niż 3 minuty”.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  wniosek  zostanie  poddany  pod  głosowanie  po
przeprocedowaniu punkty 5 porządku obrad. 

Z  uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania na
uchwałą. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (11)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Tadeusz Pawlikowski, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Teresa 
Senderowska, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (3)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata



Radny A. Aranowski poprosił o wytłumaczenie na czym polega zmiana zaproponowana przez
radnego A. Zawistowskiego. 

Przewodniczący Rady przeczytał treść punktu, o który chodzi. 

Głosowano w sprawie:
Przewodniczący Rady udziela głosu osobom spoza Rady w sprawach tematycznie 
związanych z przedmiotem sesji objętych porządkiem obrad nie dłużej niż 3 minuty. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (8)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (10)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
NIEOBECNI (3)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata

6. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Wójt  w swoim sprawozdaniu  powiedział  o  najbardziej  istotnych  wydarzenia,  które  miały
miejsce w Gminie Raszyn od czasu poprzedniej sesji:

-  odbiór  techniczny  i  konserwatorski  budynku  zasadniczego  Austerii,  którego
odrestaurowanie  odbyło  się  w  ramach  programu  Operacyjnego  Województwa
Mazowieckiego;
-  w  ramach  rządowego  programu  funduszu  dróg  samorządowych  zostały  ukończone  i
odebrane ulice Zacisze,  Jutrzenki  oraz sąsiadująca ulica bez nazwy. Obecnie trwają prace
budowy ulicy Złote Łany;
- budowa ścieżek rowerowych jest w toku. Pozostały do wykonania niewielkie fragmenty do
których będzie zastosowana procedura ZRID. 
-  wykonywane są ciągi  oświetleniowe w kilkunastu ulicach w gminie.  W ostatnim czasie
została podpisana umowa na budowę ulicy Wierzbowej w Słominie;
-  rozpoczęły  się  zapisy  na  kurs  języka  angielskiego  finansowany  ze  środków  Unii
Europejskiej;
-  została  podpisana  umowa  na  budowę  sieci  wodno-kanalizacyjnej  w  ulicach:  Rozbrat,
Zgodnej, Kubusia Puchatka, sieci wodociągowej w ulicach: Szafirowej, Bursztynowej, sieci
kanalizacyjnej w ulicach: Winorośli, Bratniej,  fragment w ul. Falenckiej oraz fragmenty w
alei Krakowskiej;
-  został  otwarty  ogródek jordanowski  sfinansowany w bardzo dużym stopniu  z  funduszy
lokalnej grupy działania. Została podpisana umowa na budowę nawierzchni ulicy Lecha w
Rybiu;



-  podpisano  umowę  w  ramach  programu  ograniczenia  niskiej  emisji  w  Gminie  Raszyn
dotyczącego wymiany źródeł ciepła i zastosowanie rozwiązań fotowoltaicznych;
- został podpisana umowa na utworzenie publicznej sieci Wi-Fi;
- podpisana została umowa na budowę ulicy Orzechowej.

Wójt wymienił również zadania jakie są planowane do wykonania:

- budowa sieci wodno-kanalizacyjne w ulicy Kwiatów Leśnych w Laszczkach, ulicy Widok w
Dawidach Bankowych;

- budowa sieci wodociągowej w ulicy Narożnej w Jaworowej, w ulicy Radosnej w Jankach, w
alei Krakowskiej w Sękocinie Nowym oraz w ulicy Olszynowej w Podolszynie Nowym

- zostanie zakupiony lekki samochód pożarniczy dla OSP Dawidy, który będzie finansowany 
ze środków Marszałka Województwa Mazowieckiego, funduszy sołeckich a także ze środków
z budżetu gminy;
W następnej kolejności Wójt poinformował o wydarzeniach jakie miały miejsce w Gminie 
Raszyn w ostatnim czasie:
- odbyły się uroczystości obchodów 76  rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego;
- 14 sierpnia odbywały się uroczystości zawiązane z rocznicą Bitwy Warszawskiej;
- 30 sierpnia zorganizowano dożynki gminne;
- 1 września rozpoczął się rok szkolny zgodnie z procedurami związanymi z pandemią
- 1 września złożono wiązanki na cmentarzu raszyńskim oraz odprawiona została msza święta
z okazji rocznicy wybuchu II wojny światowej
- 29 września w Urzędzie Marszałkowskim odbyła się uroczystość uhonorowania młodego 
strażaka z SP Falenty i przyznania tytułu strażaka miesiąca lipca za bohaterską pomoc 
poszkodowanym w wypadku samochodowym

7. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji.

Radny A. Górecki złożył wniosek o zdjęcie punktu 7 z porządku obrad.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie punktu 7 z porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (5)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Elżbieta Kuczara, Teresa Senderowska, Andrzej 
Zawistowski
PRZECIW (10)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)



Grzegorz Janiszewski, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska 
BRAK GŁOSU (1)
Anna Matracka
NIEOBECNI (2)
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (14)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
PRZECIW (1)
Andrzej Górecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Krzysztof Będkowski, Elżbieta Kuczara, Beata Sulima-Markowska 
BRAK GŁOSU (1)
Anna Matracka
NIEOBECNI (2)
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata

8. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji.

Radny A. Zawistowski poprosił o uzupełnienie protokołu o treść oświadczenia wygłoszonego 
przez radną E. Kuczarę w punkcie 2 porządku obrad XXIX sesji.

Przewodniczący uwzględnił prośbę radnego A. Zawistowskiego.

Radny A. Górecki złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 8.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 8.
Wyniki głosowania
ZA: 3, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (3)
Andrzej Górecki, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski
PRZECIW (13)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Sławomir Ostrzyżek, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Krzysztof Będkowski, Teresa Senderowska



BRAK GŁOSU (1)
Anna Matracka
NIEOBECNI (2)
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata

Przewodniczący  Rady  nie  uwzględnił  głosu  radnej  H.  Koper  gdyż  miała  problem  z
połączeniem.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXIX sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (15)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Beata Sulima-Markowska 
BRAK GŁOSU (1)
Anna Matracka
NIEOBECNI (2)
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata

9. Przyjęcie protokołu z XXX sesji. (punkt zdjęto z porządku obrad)

10. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji.

Przewodniczący  Rady uwzględnił  uwagi  do protokołu XXXI radnego A.  Zawistowskiego
oraz radnej A. Matrackiej zgłoszone mailem. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXXI sesji. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (14)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Andrzej Górecki, Elżbieta Kuczara, Teresa Senderowska
BRAK GŁOSU (2)



Grzegorz Janiszewski, Anna Matracka
NIEOBECNI (2)
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata

Przewodniczący Rady wyraził nadzieje, że po dopracowaniu protokołu z XXX sesji następne 
protokoły będą przyjmowane na bieżąco. Następnie poprosił pana Z. Tokarza o sprawdzenie 
możliwości połączenia się. Niestety nadal nie ma takiej możliwości. 

11. Przyjęcie protokołu pokontrolnego z kontroli w Centrum Sportu Raszyn.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Kowalczyk powiedział,  że  godnie z planem pracy,
który przyjęła Rada przeprowadzona została kontrola w Centrum Sportu Raszyn. Kontrola
dotyczyła poprawności zawieranych umów z podmiotami prawnymi i z osobami fizycznymi
pod kątem zgodności z planem budżetowym na rok 2019 Centrum Sportu  Raszyn. Kontrola
nie  wykazała  nieprawidłowości.  Protokół  pokontrolny  został  szczegółowo  omówiony  na
posiedzeniu komisji w dni 17 września 2020r i przyjęty jednogłośnie. Poprosił o przyjęcie
protokołu przez Radę Gminy. 

Radny J. Hoffman jako przewodniczący zespołu kontrolnego CSR dodał, że razem z radnym
T. Pawlikowski podczas kontroli obejrzeli  cały obiekt Centrum Sportu Raszyn. Uważa, że
wszystko jest prowadzone wzorowo. Następnie powiedział, że podczas prowadzenia kontroli
była przeprowadzana kontrola NIK, która również nie wykazała nieprawidłowości. Protokół z
kontroli NIK ma zostać przesłany do Biura Rady. 

Radna B. Sulima-Markowska powiedziała,  że nie ma zastrzeżeń do protokołu.  Jednak ma
uwagi do sposobu wybierania składu zespołu kontrolnego. Nie pozwolono aby ona albo radna
T. Senderowska brały udział w kontroli CSR.

Radna H. Koper nadal miała problem z połączeniem i wzięciem udziału w głosowaniu.

Radny A. Górecki powiedział, że nie ma uwag do protokołu oraz nie ma wątpliwości co do
wyników kontroli gdyż jest to najlepiej zarządzana jednostka w Gminie Raszyn. 

Radny M. Bańburski zwrócił uwagę na plac zabaw przy CSR, który jest zalewany podczas
opadów deszczu. 

Radny  S.  Ostrzyżek  zauważył,  że  przedmiotem  kontroli  nie  były  place  zabaw  tylko
poprawność zawieranych umów więc nie można teraz rozmawiać i oceniać zalewania placu
zabaw.

Radny R. Kowalczyk odniósł się do wypowiedzi  radnego M. Bańburskiego tłumacząc,  że
zadaniem zespołu  kontrolnego jest  kontrola  dokumentacji  a  nie  boisk czy  placów zabaw.
Należy podkreślić, że zespoły kontrolne zostały wybrane właściwie.

Radna  B.  Sulima-Markowska  podkreśliła,  że  nie  uważa  aby  zespoły  kontrolne  zostały
wybrane  niewłaściwie.  Jej  intencją  było  wyjaśnienie,  że  większością  głosów  nie  została
wybrana do zespołu.

Radny M. Bańburski powiedział, że nie ma uwag jednak chciał tylko zasygnalizować problem
z placem zabaw. 



Radny K. Będkowski zaapelował  o więcej  zaufania dla zespołów kontrolnych i  do siebie
nawzajem.

Radna T. Senderowska powiedziała,  że żałuje bo nie mogła uczestniczyć w kontroli CSR.
Poinformowała,  że  na  ostatniej  komisji  został  wybrany  zespół  do  następnej  kontroli  w
składzie T. Senderowska i R. Kowalczyk. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu pokontrolnego z kontroli w Centrum Sportu Raszyn. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska ,
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Elżbieta Kuczara
BRAK GŁOSU (2)
Jarosław Aranowski, Anna Matracka
NIEOBECNI (2)
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata

12. Przyjęcie protokołu pokontrolnego z kontroli w Centrum Kultury Raszyn.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Kowalczyk powiedział, że w  planie pracy Komisja
Rewizyjna  miała  kontrolę  Centrum  Kultury  Raszyn  w  zakresie  gospodarki  finansowej  i
dotacji otrzymanej z budżetu gminy razem na rok 2019 oraz styczeń 2020 ze szczególnym
uwzględnieniem pozycji pt. zakup usług, prawidłowość zarządzania instytucją w kontekście
udziału w nim wolontariuszy oraz zapisów porozumień na rok 2020 zawartych z dyrektorem
CKR,  kontrola  nagród  w  latach  2016-2019.   Protokół  pokontrolny  został  przyjęty  przez
komisję jednogłośnie 17 września 2020 r. R. Kowalczyk poprosił o przyjęcie protokołu przez
Radę Gminy. 

Radna T. Senderowska na początku podziękowała wszystkim członkom komisji rewizyjnej za
pracę i wyraziła zadowolenie z pracy komisji. Następnie przedstawiając protokół pokontrolny
wskazała na najważniejsze kwestie.  Na początku kontroli stwierdzono brak przygotowania
instytucji i jej dyrektora do kontroli. Kontrola trwała kilkanaście godzin. Radna szczegółowo
przedstawiła protokół pokontrolny wskazując na liczne uchybienia ze strony dyrektora oraz
organizacji pracy w tej jednostce samorządowej. Na koniec podziękowała Przewodniczącemu
Komisji, który pomagał rozwiązywać trudności w przeprowadzeniu kontroli. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  zgodnie  z  przyjętymi  zasadami  na  początku  sesji
przedłużył czas wypowiedź radnej T. Senderowskiej. 

Radna B. Sulima-Markowska dodała do wypowiedzi  radnej T.  Senderowskiej,  że kontrola
odbywała się w nieprzyjemnej atmosferze. Podkreśliła, że wskazania uchybień ma jedynie na
celu polepszenie funkcjonowania CKR. Na koniec podziękowała radnej T. Senderowskiej i
Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej R. Kowalczykowi za współpracę. 



Radny  K.  Będkowski  podkreślił,  że  obie  kontrolowane  instytucje  diametralnie  się  różnią
podejściem  do  rady  Gminy  i  współpracą  z  radnymi.  Ubolewał  nad  tyloma
nieprawidłowościami, które wykazała kontrola CKR mino, że kolejny raz one się powtarzają. 

Radny  A.  Górecki  poprosił  o  wyjaśnienie  co  dalej  będzie  się  działo  z  protokołami
pokontrolnymi?

Przewodniczący rady poinformował, że jeśli Rada przyjmie protokół z kontroli CKR to mogą
się  do  nich  odnieść  kierownicy  kontrolowanych  jednostek.  Następnie  Komisja  rewizyjna
będzie dalej wyciągać wnioski. 

Przewodniczący  komisji  Rewizyjnej  wyjaśnił,  że  na  sesji  jest  przyjmowany  protokół
pokontrolny zgodnie z zapisem w Statucie Gminy Raszyn. Dopiero po zatwierdzeniu przez
Radę można składać zastrzeżenia. Tłumacząc dalej odwołał się do podstawowych zastrzeżeń
zespołu kontrolnego dotyczących sposobu prowadzenia wolontariatu w CKR. Powiedział, że
zadaniem  komisji  jest  zapewnienie  przejrzystości  działań  wolontariusza.  Temat  ten
Przewodniczący Komisji konsultował z Centrum Wolontariatu w Warszawie.  Po przyjęciu
protokołu pokontrolnego przez Radę komisja opracuje zalecenia pokontrolne.

Rady  A.  Zawistowski  wyrażając  swoje  zdanie  powiedział,  że  nie  można  uwzględniać
zastrzeżeń  do protokołu,  który nie  ma mocy prawnej  gdyż nie  został  zatwierdzony  przez
Radę. Radny zaznaczył, że dyrektor CKR w wielu aspektach łamie zapisy ustaw więc łamie
prawo. Uważa, że powinna zostać przygotowana uchwała kierunkowa w sprawie podjęcia
działań przez Wójta Gminy Raszyn w celu rozwiązania tej sprawy. Radny nie zgadza się aby
kierownik instytucji gminnej nie ponosił odpowiedzialności. 

Wójt nawiązując do zarzutu łamania ustawy prawo zamówień publicznych. Uważa, że nie jest
łamane prawo a jedynie regulamin. 

Radny  A.  Zawistowski  powiedział,  że  stwierdził,  że  jest  łamane  prawo  w  kwestii  nie
zamieszczania informacji w BIP. Powtórzył, że powinna zostać podjęta uchwała kierunkowa
w sprawie rozwiązania umowy z dyrektorem CKR.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu pokontrolnego z kontroli w Centrum Kultury Raszyn. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (18)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, 
Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Ireneusz Koper, Sławomir Ostrzyżek
BRAK GŁOSU (1)
Anna Matracka



Ze  względu  na  problemy  techniczne  radnej  H.  Koper,  po  konsultacja  z  mecenas,
uwzględniono głos radnej oddany poprzez napisanie na kartce i pokazanie do kamery. 

13.  Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego części  terenów położonych we wsi  Łady w Gminie
Raszyn – rejon ul. Bakaliowej.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
powiedział,  że  komisja  pozytywnie  zaopiniował  przedłożony  projekt  uchwały.  Dodał,  że
projektu  uchwały  był  dwa razy  opiniowany  i  dopiero  za  drugim razem uzyskał  aprobatę
komisji. 

Kierownik referatu Planowania Przestrzennego i Urbanistyki Monika Łachniak zreferowała
projekt uchwały, który  dotyczy obszaru obejmującego działkę nr ew. 137/9 oraz północną
część działki nr ew. 137/10 we wsi Łady o łącznej powierzchni ok. 3000m2. Teren, na którym
położone  są  działki  objęty  jest  obowiązującym  Miejscowym  planem  zagospodarowania
przestrzennego  części  terenów  położonych  we  wsi  Dawidy,  Dawidy  Bankowe,  Łady,
Podolszyn Nowy. Następnie zgłosiła autopoprawki do uzasadnienia uchwały. 

Radny  A.  Zawistowski  powiedział,  że  jest  za  każdą  zmianą  planu  zagospodarowania
przestrzennego  aby  ułatwić  działania  mieszkańcom  gminy.  Następnie  zadał  następujące
pytania: ile jest aktualnie wniosków o sporządzenie planu zagospodarowania przestrzennego,
ile  czasu na realizację  oczekuje najstarszy wniosek i  kiedy został  złożony, co decyduje o
rozpatrzeniu wniosku?

Kierownik referatu odpowiadając powiedziała, że wniosków oczekujących jest kilkadziesiąt a
najstarszy wniosek jest z 2012 lub 2013 roku.  Jeśli chodzi o kryteria rozpatrzenia wniosku to
nie  ma  zasad,  które  by  decydowały  który  wniosek  będzie  rozpatrzony  pierwszy.  Wójt
dokonuje analizy zasadności wniosku i na tej podstawie jest przygotowywana uchwała. 

Radny A. Zawistowski poprosił aby do materiałów na sesję była dołączana taka analiza.

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  przesłanie  radnym  zestawienia  wniosków  o  plan
zagospodarowania przestrzennego, które zostały przekazane do biura rady. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części terenów położonych we wsi Łady w Gminie Raszyn – rejon ul. 
Bakaliowej z następującymi zamianami: - wykreślenie z uzasadnienia sformułowania: teren 
zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z towarzysząca funkcją usługową (M4). - zmiany w
podstawie prawnej na Dz. U. z 2020 r., poz. 713 oraz Dz. U. z 2020 r. poz. 293 ze zm.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, 



Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Wiesław Szustak
BRAK GŁOSU (2)
Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek
NIEOBECNI (1)
Henryka Koper

Z powodu nieuwzględnienia głosu radnej H. Koper dokonano reasumpcji głosowania.

Głosowano w sprawie:
Reasumpcja głosowania: Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Łady w Gminie 
Raszyn – rejon ul. Bakaliowej z następującymi zmianami: - wykreślenie z uzasadnienia 
sformułowania: teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z towarzysząca funkcją 
usługową (M4). - zmiany w podstawie prawnej na Dz. U. z 2020 r., poz. 713 oraz Dz. U. z 
2020 r. poz. 293 ze zm.. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (18)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Wiesław Szustak
BRAK GŁOSU (2)
Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek

Radna H. Koper głosowała poprzez napisanie na kartce i pokazanie do kamery.

14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 6 lipca 2020 r. na działalność Wójta 
Gminy Raszyn

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ewa Surmacz powiedziała, że komisja na
posiedzeniu w dniu 25 września 2020r. uznała skargę na Wójta złożoną w dniu 6 lipca 2020 r.
za bezzasadną. Przewodnicząca Komisji odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. 

Nie było osób zgłoszonych do dyskusji.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 6 lipca 2020 r. na działalność Wójta Gminy 
Raszyn. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (10)



Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak
PRZECIW (2)
Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (2)
Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek

Radna H. Koper głosowała poprzez napisanie na kartce i pokazanie do kamery.

15. Uchwała w sprawie ustanowienia pomnika przyrody: „Aleja lipowa w Raszynie”

Na  początek  głos  w  tym  punkcie  zabrał  projektant  pomnika  przyrody  „Aleja  lipowa  w
Raszynie”,  który  przedstawił  prezentacje  omawiając  przy  tym  wszystkie  szczegóły
utworzenia miejsca ochrony przyrody.

Przewodniczący Rady zapytał czy będzie można dokonywać w takim miejscu zmian?

Kierownik  referatu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Komunalnej  Monika  Marszałek
powiedziała, że można dokonywać zmian w uchwale o pomniku przyrody. Wiąże się to tylko
z podjęciem uchwały odnośnie odstąpienia od pewnych zakazów, które obowiązują na terenie
chronionym.

Radny A. Zawistowski powiedział,  że w alei  lipowej  jest  jedynie ścieżka rowerowa i  nie
można tam postawić ławek. Zaproponował aby w przyszłości było tam połączenie ścieżki
rowerowej i chodnika. Następnie zwrócił uwagę, że jeżeli zostanie tam ustanowiony pomnik
przyrody to żeby umieścić tam informacje w formie tablic informacyjnych. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław
Aranowski poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radna B. Sulima-Markowska nawiązała do tematu korytarza ekologicznego pożarowego dla
zwierząt  w  Laszczkach  prosząc  aby  w  niedługim  czasie  zająć  się  utworzeniem  takiego
korytarza.

Kierownik  M.  Marszałek  zgłosiła  prośbę  o  uzupełnienie  daty  posiedzenia  komisji  w
uzasadnieniu do projektu uchwały. 

  
Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie ustanowienia pomnika przyrody: „Aleja lipowa w Raszynie” 
z uzupełnieniem w uzasadnieniu daty posiedzenia komisji 25.08.2020. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 



Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski

Radna H. Koper głosowała poprzez napisanie na kartce i pokazanie do kamery.

Kierownik referatu Geodezji Zbigniew Tokarz zgłosił wnioski do porządku obrad. Poprosił o
wprowadzenie  do  porządku  obrad  dwóch  bliźniaczych  uchwał  w  sprawie  w  sprawie
sprzedaży,  w drodze przetargu,  nieruchomości  położonej  w miejscowości  Wypędy, gmina
Raszyn. Wyjaśnił, że jest tam  tym nowy plan zagospodarowania przestrzennego a deweloper,
który  jest  zainteresowany  kupnem  2  nieruchomości  właśnie  przy  tych  drogach  chciałby
również kupić te drogi. Następnie wrócił  do zdjętej  z porządku obrad uchwały w sprawie
nadania  nazw  ulicom.  Wyjaśnił,  że  na  zebraniu  sołeckim  wymyślono  nazwy  dla  ulic
znajdujących się na terenach po spółdzielni HRS. Uznano, że dobrze byłoby aby nazwy miały
wspólną  tematykę  i  zaproponowano  aby  nazwy  miały  tematykę  muzyczną.  Poprosił  aby
przyjąć uchwałę w części gdyż mieszkańcy dwóch ulic zaproponowali już nazwy. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie sprzedaży, w drodze 
przetargu, nieruchomości położonej w miejscowości Wypędy, gmina Raszyn – w punkcie 21. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (9)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (8)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Rafał Olesiński
BRAK GŁOSU (3)
Krzysztof Będkowski, Sławomir Ostrzyżek, Wiesław Szustak

Radna H. Koper głosowała poprzez napisanie na kartce i pokazanie do kamery.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie sprzedaży, w drodze 
przetargu, nieruchomości położonej w miejscowości Wypędy, gmina Raszyn – w punkcie 22. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (9)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (8)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Rafał Olesiński
BRAK GŁOSU (3)
Krzysztof Będkowski, Sławomir Ostrzyżek, Wiesław Szustak

Radna H. Koper głosowała poprzez napisanie na kartce i pokazanie do kamery.

Pani  mecenas  zwróciła  uwagę  aby  przegłosować  wniosek  radnego  T.  Pawlikowskiego  o
zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie nadania nazw ulicom.

Radna B. Sulima-Markowska zaapelowała aby nie zdejmować tego punktu gdyż tam już nie
długo zaczną budować się mieszkańcy i łatwiej jest prowadzić budowę w miejscu gdzie jest
nadana nazwa ulicy. 

Radny J.  Aranowski  powiedział,  że  jest  za  zdjęciem tego punktu  z  porządku obrad  gdyż
istnieją tam już nazwy ulic związane z kwiatami i ziołami więc należy się jeszcze wstrzymać
z nadawanie nazw o innej tematyce.

Radny A. Górecki również uważa, że nie powinno się zdejmować tego punktu z porządku
obrad ponieważ to mieszkańcy na zebraniu sołeckim wybrali nazwy ulic przy których będą
mieszkać w przyszłości. 

Radny A. Zawistowski złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji nad nazwą ulicy i
przejście do głosowania nad zdjęciem z porządku obrad uchwały.

Kierownik Z. Tokarz poprosił o nie zdejmowanie tego punktu z porządku obrad gdyż ma
wnioski mieszkańców, którzy prowadzą tam budowy.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 25. 
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (7)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Wiesław Szustak
PRZECIW (12)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (2)
Krzysztof Będkowski, Ryszard Kowalczyk

Radna H. Koper głosowała poprzez napisanie na kartce i pokazanie do kamery.

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad sesji Wiceprzewodniczącemu Rady 
Jarosławowi Aranowskiemu. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu nr 1 do Porozumienia z 
dnia 4 maja 2020r. w sprawie powierzenia Gminie Lesznowola przez Gminę Raszyn 



zadań w zakresie lokalnego transportu zbiorowego w roku 2020.

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały nie był opiniowany na komisji 
ponieważ jest to uchwała techniczna związana ze zmniejszeniem dofinansowania linii L1 
z powodu zredukowania liczby kursów. 

Kierownik  M.  Marszałek  powiedziała,  projekt  uchwały  wynika  ze  zmniejszenia  kosztów
utrzymania linii L1 przez Gminę Lesznowola z powodu zawieszenia kursowania autobusów
w niedziele. Skutkuje to zmniejszeniem dofinansowania udzielanego przez Gminę Raszyn.

Radny A.  Zawistowski  poprosił  aby w przyszłości  nie  podejmować uchwał wstecznych i
antydatować aneksy.

Kierownik M. Marszałek wyjaśniła, że dowiedziała się w sierpniu o zawieszeniu kursowania
linii L1 w niedzielę od maja a aneks będzie podpisany z datą po podjęciu uchwały z mocą
obowiązującą od maja. 

Radny  A.  Górecki  powiedział,  że  takie  rzeczy  powinny  być  monitorowane  przez  Gminę
Raszyn.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu nr 1 do Porozumienia z dnia 4 maja
2020r. w sprawie powierzenia Gminie Lesznowola przez Gminę Raszyn zadań w zakresie 
lokalnego transportu zbiorowego w roku 2020.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Będkowski

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu nr 1 do Porozumienia z 
dnia 6 sierpnia 2020r. w sprawie powierzenia Gminie Lesznowola przez Gminę Raszyn 
zadań w zakresie lokalnego transportu zbiorowego w roku 2020.

Wiceprzewodniczący Rady od razu przeszedł do głosowania projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu nr 1 do Porozumienia z dnia 6 
sierpnia 2020r. w sprawie powierzenia Gminie Lesznowola przez Gminę Raszyn zadań w 
zakresie lokalnego transportu zbiorowego w roku 2020. 



Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0Wyniki 
imienne:
ZA (14)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Ewa Surmacz
PRZECIW (1)
Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper

18. Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Raszyn.

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był wielokrotnie konsultowany
na Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Projekt został bardzo 
dobrze omówiony i dopracowany w oparciu o uwagi radnych. W związku z tym wnioskował 
aby nie było dyskusji w tym temacie i po przedstawieniu projektu uchwały od razu przejść do 
głosowania. 

Kierownik referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi Szymon Salach przedstawiając
projekt  uchwały  powiedział,  że  zgodnie  z  ustaleniami  jest  to  projekt,  w  którym  są
uwzględnione  zgłoszone  przez  radnych  poprawki.  Projekt  regulaminu  został  pozytywnie
zaopiniowany przez Powiatowego Inspektora Sanitarnego. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał panią mecenas czy powinien poddać pod głosowanie swój
wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania nad projektem uchwały. 

Pani mecenas odpowiedział, że tak. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania.
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (10)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Tadeusz Pawlikowski, 
Ewa Surmacz
PRZECIW (10)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska
, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Wiesław Szustak



Radna H. Koper głosowała poprzez napisanie na kartce i pokazanie do kamery.

Radny  A.  Zawistowski  powiedział,  że  nie  zgadza  się  na  nie  dopuszczenie  do  dyskusji  i
możliwości  wypowiedzenia się  radnym. Projekt  uchwały na komisji  został  przegłosowany
dwoma głosami  a  tak  nie  powinno być.  Następnie  zgłosił  poprawkę do paragrafu  9 i  10
regulaminu utrzymania czystości i poprosił o jej przegłosowanie.

Wiceprzewodniczący  Rady  poprosił  o  przekazanie  na  piśmie  treści  poprawki  w  celu
wprowadzenia głosowania. 

Rady A. Zawistowski odczytała zgłoszoną przez siebie poprawkę. 

Odbyła się dyskusja radnego A. Zawistowskiego z Wiceprzewodniczącym Rady w sprawie
nakazu przekazania treści poprawki na piśmie. 

Radny A. Górecki powiedział,  że Wiceprzewodniczący Rady prowadząc sesję wprowadza
niezdrową atmosferę. Uważa, że nie może tak być, że nie pozwala się zabrać głosu wszystkim
radnym w chwili  gdy na komisji  decyzje w tak ważnej sprawie jak gospodarka odpadami
podejmuje dwóch radnych.

Radny  A.  Zawistowski  podkreślił,  że  był  przed  sesją  u  pani  kierownik  M.  Marszałek  i
rozmawiał o swojej uwadze. Ustalił że po przyjęciu uchwały, projekt regulaminu wraz z jego
poprawkami zostanie przesłany do Sanepidu w celu uzyskania opinii. Zaznaczył, że jego wolą
jest to aby wszyscy wiedzieli, że będzie proponowana taka zmiana.

Pani mecenas poprosiła o wyjaśnienie czy została zgłoszona poprawka.

Rady A. Zawistowski powiedział, że chce aby projekt został przegłosowany a po sesji złoży
wniosek  o  wprowadzenie  poprawki  i  dopiero  po  zaopiniowaniu  przez  Sanepid   zostanie
zmieniona uchwała o jego poprawkę i procedowana na następnej sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że w takiej sytuacji poprawka nie będzie głosowana i
nie  otrzyma  zgody  większości  radnych.  Zaznaczył,  że  projekt  regulaminu  utrzymania
czystości był opracowywany już od dawna, wszyscy radni mogli zgłaszać poprawki. Dodał,
że na komisji wszystko odbyło się zgodnie z przepisami i nie ma sobie nic do zarzucenia.

Radny S. Ostrzyżek zauważył, że uwaga, którą zgłosił radny A. Zawistowski jest zgłoszona
za  późno  bo  przetarg  jest  ogłoszony  więc  ona  nie  wpłynie  na  koszty  w  ofertach
przetargowych. Następnie poruszył temat utrzymania czystości pojemników na bioodpady w
domach wielorodzinnych. Zgłaszał ten problem na Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i
Bezpieczeństwa Publicznego.  Na posiedzeniu  komisji  radny A.  Górecki  złożył  wniosek o
pięciokrotne  mycie  pojemników w ciągu roku,  który został  przegłosowany i  nie  rozumie
dlaczego w projekcie tej uchwały nie zostało to uwzględnione.

Kierownik Szymon Salach odniósł się do częstości mycia pojemników wyjaśnił, że były dwa
głosowania i ostateczna decyzja dotyczyła trzech myć w roku. 

Wiceprzewodniczący  Rady  wyjaśnił,  że  podczas  komisji  odbyły  się  dwa  głosowania.
Pierwsze na wniosek radnego A. Góreckiego o pięciokrotnym myciu pojemników w ciągu
roku na wszystkich posesjach. Jednak po dyskusji stwierdzono, że będzie to kłopotliwe dla



firmy, która wygra przetarg i wrócono do pomysłu trzykrotnego mycia pojemników w roku a
firma,  która zaproponuje większą ilość myć będzie  miała  dodatkowe punkty w przetargu.
Poddano ten wniosek pod głosowanie po konsultacjach z panią mecenas. 

Pani mecenas powiedziała, że nie była obecna na komisji jednak potwierdziła, że z informacji
jakie dostała telefonicznie wszystko było zgodne z procesem legislacyjnym.

Radny  K.  Będkowski  podsumowując  wypowiedzi  powiedział,  że  zamiarem  Radnego  A.
Zawistowskiego  nie  było  zmienianie  tego  projektu  uchwały  tylko  nakreślenie  możliwości
zmiany uchwały tak aby mieszkańcy skorzystali. Zadał pytanie czy na tym etapie przetargu
można jeszcze wprowadzać zmiany w regulaminie.

Kierownik S. Salach odpowiadając powiedział, że jest jeszcze czas na wprowadzanie zmian
gdyż uchwała zacznie obowiązywać dopiero od 1 stycznia 2021 roku. 

Rady S. Ostrzyżek powiedział, że nie rozumie dlaczego ten sam wniosek był głosowany dwa
razy.  Podczas  trwania  posiedzenia  nie  zaszły  żadne  okoliczności  które  uprawniałyby  do
ponownego głosowania  i  wprowadzenia  tak istotnej  zmiany.  Uważa,  że należy  rozwiązać
problem wspólnot  mieszkaniowych  związany  z  czystością  pojemników.  Wyraził  sprzeciw
wobec takiego postępowania na komisji.

Pani  mecenas  podkreśliła,  że  został  postawiony  wniosek  więc  należało  go  przegłosować.
Następnie  dodała,  że  podczas  komisji  nie  ma  tak  sztywnych  zasad  jak  na  sesji.  Jeśli  po
wyrażeniu  opinii  pracowników  merytorycznych  postawiono  kolejny  wniosek  i  został
przegłosowany to on obowiązuje.  Radna B. Sulima-Markowska powiedział,  że nie  można
przerzucać  kosztów  mycia  pojemników  w  wspólnotach  na  wszystkich  mieszkańców.
Wspólnoty  mają  obowiązek  organizacji  administracji,  która  będzie  odpowiedzialna  za
utrzymani porządku. Następnie dodała, że kwestia zmniejszenia pojemników była poruszana
już dużo wcześniej.

Radny M. Bańburski zwrócił uwagę, że sugerowana zmiana nie przyniesie korzyści ponieważ
często widać porzucone śmieci na ulicach. Uważa, że jak się zmniejszy pojemniki to tych
śmieci będzie więcej.

Radna A. Surmacz powiedziała, ze obecne wielkości pojemników nie są za duże. Jeśli chodzi
o mycie pojemników to uważa, że mieszkańcy wspólnot są takimi samymi mieszkańcami jak
reszta mieszkająca w domach jednorodzinnych. 

Wójt zaznaczył, że obecnie wszystko wskazuje na to, że firmy będą naliczały opłaty od ilości
odebranych  śmieci  mierzonej  w  tonach.  Wówczas  rozmiar  pojemnika  nie  będzie  miał
znaczenia. Poprosił o wyrozumiałość i podjęcie decyzji gdyż czas na wybranie operatora jest
określony.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Raszyn.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 



Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Andrzej Górecki, Wiesław Szustak

Radna H. Koper głosowała poprzez napisanie na kartce i pokazanie do kamery.

19. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia na terenie gminy
Raszyn  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.

Wiceprzewodniczący  Rady  poinformował,  że  komisji  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
uchwały i poprosił o jego przedstawienie kierownika S. Salacha.

Kierownik  S.  Salach  powiedział,  że  wprowadza  autopoprawkę  w  numeracji  paragrafów.
Następnie  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  musiał  zostać  dostosowany  do  zmian  w
projekcie uchwały o utrzymaniu czystości i w tym celu został przygotowany nowy projekt.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia na terenie gminy Raszyn 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów z autopoprawką a paragrafie 4 cyfrę 3 ustępu zmienia się na
cyfrę 1. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, 
Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper

20. Uchwała w sprawie: ustalenia kierunków działania Wójta Gminy Raszyn co do 
sprzedaży nieruchomości położonej w Gminie Raszyn.

Kierownik Z. Tokarz przedstawił projekt uchwały mówiąc, że uchwała dotyczy upoważnienia
dla  Wójta  Gminy  do  podjęcia  działań  zmierzających  do  przygotowania  dokumentacji  w
sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej powstałej w wyniku
podziału działki 1153/7 z obrębu Raszyn 01. Jest to działka, która stanowi własność Gminy
Raszyn. Właściciel nabył nieruchomość na której stoi budynek, który w części wchodzi na
działkę Gminną. Właściciel chce odkupić fragment działki aby uregulować stan prawny.



Przewodniczący  Rady  zadał  pytanie  jaka  jest  powierzchnia  działki,  którą  gmina  ma
odsprzedać.

Kierownik Z. Tokarz odpowiedział, że około 10-12 metrów kwadratowych.

Radny A. Zawistowski powiedział, że ma kilka zastrzeżeń. Po pierwsze ma wątpliwość czy
upoważnienie Wójta jest wyznaczeniem kierunków działania. Po drugie uważa, że powinna to
być uchwała w sprawie wyrażenia zgody. Zaproponował wprowadzenie poprawki w treści
uchwały zamieniając zapis „upoważnia się” na sformułowanie „polegające podjęciu działań
zmierzających  do”.  Na  koniec  podkreślił,  że  jest  za  przyjęciem tego  typu  uchwały  tylko
poprosił o wyjaśnienie kwestii prawnych.

Pani mecenas wyraziła opinię, że uchwala jest prawidłowa. Można jedynie mieć zastrzeżenia
co do sformułowania „upoważnia się” jednak „wyrażenie zgody” jest bardziej rażące. Uważa,
że uchwała mieści się w kategoriach prawnych.

Radny  A.  Zawistowski  poprosił  o  uwzględnienie  zaproponowanej  poprawki  przez  panią
mecenas.

Radna  E.  Surmacz  dopytała  o  dokładną  lokalizację  omawianej  działki  i  wskazała  na
możliwość ograniczenia wjazdu na posesję.

Kierownik Z. Tokarz wyjaśnił, że nie koliduje to z wjazdem.

Radny  S.  Ostrzyżek  zaznaczył,  że  nie  zgadza  się  ze  zmianą  zaproponowana  przez  panią
mecenas. Uważa, że ta zmiana wprowadza nakaz podjęcia działania przez Wójta. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie: ustalenia kierunków działania Wójta Gminy Raszyn co do sprzedaży 
nieruchomości położonej w Gminie Raszyn wraz z poprawką pani mecenas w paragrafie 1. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, 
Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Sławomir Ostrzyżek
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper

21. Uchwała w sprawie: wyrażenia zgody na wynajęcie, oraz odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawierania umów najmu sal i pomieszczeń w szkołach położonych 
na terenie Gminy Raszyn. (punkt zdjęto z porządku obrad)



22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy 
Raszyn nieruchomości położonej w miejscowości Falenty Nowe.

Kierownik Z. Tokarz zreferował projekt uchwały wyjaśniając, iż Właściciele nieruchomości
stanowiących  działkę  ewidencyjną  nr  142/19  o  powierzchni  0,0855ha  w  obrębie  Falenty
Nowe,  mającej  urządzoną  księgę  wieczystą  Nr  WA1P/00052975/1  i  działkę  nr  144/13  o
powierzchni 0,0823ha w obrębie Falenty Nowe wystąpili z wnioskiem o nieodpłatne przejęcie
tych  nieruchomości  na  rzecz  Gminy Raszyn.  Przedmiotowe  działki  zostały  wydzielone  z
przeznaczeniem pod drogę wewnętrzną i stanowią przedłużenie ulicy Sympatycznej. 

Przewodniczący  komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  T.  Pawlikowski
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniował ten i następny projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał jakiej szerokości będzie działka przekazana gminie. 

Kierownik Z. Tokarz powiedział, że 8 metrów.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Raszyn 
nieruchomości położonej w miejscowości Falenty Nowe.
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, 
Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper

23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy 
Raszyn nieruchomości położonej w miejscowości Podolszyn Nowy.

Kierownik  Z.  Tokarz  przedstawił  projekt  uchwały  informując,  że  Właściciele
nieruchomości stanowiących działki ewidencyjne nr 114/2 i nr 117/2 o łącznej powierzchni
0,3115 ha w obrębie Podolszyn Nowy, wystąpili o nieodpłatne przejęcie tych nieruchomości
na rzecz Gminy Raszyn. Przedmiotowe działki łącznie stanowią drogę wewnętrzną.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Raszyn 
nieruchomości położonej w miejscowości Podolszyn Nowy.. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:



ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, 
Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper

24. Uchwała w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie Gminy Raszyn.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego wprowadził w temat
upamiętnienia Bitwy Warszawskiej 1920 roku poprzez nazwanie jej imieniem ronda.

Kierownik Z. Tokarz powiedział, że jest to skrzyżowanie drogi powiatowej z drogą gminną
więc potrzebna była opinia powiatu, który nie miał zastrzeżeń. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  T.  Pawlikowski
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny A. Zawistowski wyraził zdanie, że powinno się upamiętniać osoby zawiązane z Gminą
Raszyn. Zwrócił  uwagę, że pismo, które wpłynęło w sprawie nadania rondu nazwy Bitwy
Warszawskiej 1920 roku zostało podpisane jedynie przez Wójta a jest na nim wzmianka o
grupie  radnych  koalicyjnych  komitetu  wyborczego  PiS  i  PLS.  Dlatego  uważa,  że
pomysłodawcą jest jedynie Wójt a nie mieszkańcy. Poprosił o przedstawienie pisma, które
złożyli mieszkańcy.

Radny K. Będkowski powiedział, że jest zniesmaczony sposobem procedowania uchwały w
sprawie  upamiętnienia  wielkich  postaci.  Następnie  wyjaśnił,  że  jakiś  czas  temu  wpłynął
połączony wniosek o upamiętnienie Jana Pawła II oraz Bitwy Warszawskiej 1920 roku w
setną rocznicę. Nie było w nim sprecyzowane miejsce upamiętnienia. Zapewnił radnego A.
Zawistowskiego, że taki wniosek wpłynął od mieszkańców. 

Radna B. Sulima-Markowska powiedział, że należałoby upamiętniać historię i kulturę lokalną
poprzez nadawanie nazw związanych z postaciami z naszej Gminy.

Radny A. Zawistowski zaapelował o zastanawianie się nad konsekwencjami nadawania nazw
ulicom i obiektom. Zauważył,  że  może mieć to negatywne skutki.  Następnie dodał,  że  w
historii  Polski  są  bitwy  o  większym  znaczeniu  historycznym  i  nie  upamiętniamy  ich.
Podobnie jak nie upamiętniamy postaci związanych z Gminą Raszyn.

Radny A. Aranowski potwierdził, że potwierdza podpisanie wniosku Wójta i Radnych mimo,
że fizycznie nie ma tam jego podpisu.

Radna E. Kuczara zaapelował o większą rozwagę i namysł przy nadawaniu nazw ulicom i
obiektom.  Wróciła  do  tematu  nadania  imiennie  Jana  Pawła  II  Centrum  Kultury  Raszyn.
Uważa, że nie powinno się  nadawać imienia osoby świętej  instytucji,  która ma w swoim
statucie cele rozrywkowe. Następnie poruszyła temat nadawania nazwy ulicom. Poprosiła aby
na bieżąco ustawiać tablice informacyjne.



Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy rondu położonemu na terenie Gminy Raszyn. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Ewa Surmacz
PRZECIW (3)
Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Marek Bańburski, Rafał Olesiński
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper

25. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie Gminy Raszyn.

Przewodniczący  komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  T.  Pawlikowski
przekazał  informację  zbiorczą  odnośnie  projektów  uchwał  dotyczących  nadawaniu  nazw
ulicom.  Najpierw  wskazał,  że  komisja  rekomendowała  nadanie  nazwy  Krystaliczna  i
Smyczkowa w projekcie uchwały dotyczącej Dawid Bankowych. Jeśli chodzi o Falenty Nowe
komisja  rekomenduje  nazwę  ulicy  Promienna.  Odnośnie  Sękocina  Nowego  mieszkańcy
wybrali  nazwę ulicy  Słoneczna Polana,  natomiast  mieszkańcy Dawid Bankowych wybrali
nazwę ulicy Czerwonych Maków.

Kierownik  Z.  Tokarz  odniósł  się  do  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nazw  ulicom
mówiąc,  że jest to zbiór ulic z jednego terenu i przedstawił jakie jeszcze były propozycje
nazw do kolejnych ulic. Następnie poinformował, że komisja wybrała nazwy tylko dla dwóch
ulic. Zaproponował aby przyjąć dwie nazwy ulic a resztę w późniejszym czasie z uwagi na to,
że mieszkańcy jeszcze tam nie mieszkają. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  wskazała,  że  nazwa ulicy  Kryształowa  kłuci  się  z  przyjętą
zasadą nadawania nazw o tematyce muzycznej. 

Radny M. Bańburski zapytał, czy zaproponowane nazwy nie występują już w Gminie Raszyn.
Następnie  poddał  pod  wątpliwość  nazwę  ulicy  Słoneczna  Polana  w  Sękocinie  Nowym.
Zauważył, że może się ona mylić z ulicą Słoneczną w Magdalence. Uważa równie, że nazwy
powinny być nadawane zgodnie z przyjętym kluczem a nie jak kto chce. 

Radny J. Aranowski zasugerował aby projekty uchwał dotyczące nazywania ulic i obiektów
były opiniowane przez Komisję Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  odczytała  fragment  protokołu  z  zebrania  sołeckiego,  który
wskakuje, że mieszkańcy chcę aby w tym rejonie były nadawane nazwy związany z tematyką
muzyczną lub instrumentów muzycznych.

Odbyła się dyskusja na temat wyboru nazw ulic.



Radna T. Senderowska poprosiła o zamknięcie dyskusji i przejście do  głosowanie projektów
uchwał. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o nadanie nazwy ulica Kryształowa w działce zlokalizowanej na działce 58/17. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, 
Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Anna Matracka, Sławomir 
Ostrzyżek, Teresa Senderowska
BRAK GŁOSU (2)
Henryka Koper, Wiesław Szustak

Głosowano w sprawie:
Wniosek o nadanie nazwy ulica Smyczkowa w działce zlokalizowanej na działce 58/50, 
58/52, 58/89. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 
Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa
Surmacz, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek
BRAK GŁOSU (2)
Henryka Koper, Wiesław Szustak

Radny J. Aranowski zgłosił postulat o zbyt szczegółowych zapisach w treści głosowań.

W związku ze złym doprecyzowaniem położenia ulicy przeprowadzono reasumpcję 
głosowania, przed którym Przewodniczący Rady odczytał opis położenia ulicy.

Głosowano w sprawie:
Reasumpcja głosowania nazwy ulicy Smyczkowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 



Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa
Surmacz, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Anna Matracka
BRAK GŁOSU (3)
Henryka Koper, Sławomir Ostrzyżek, Wiesław Szustak

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie Gminy Raszyn. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 
Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa
Surmacz, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jarosław Aranowski, Anna Matracka
BRAK GŁOSU (4)
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Sławomir Ostrzyżek, Wiesław Szustak

26. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Z powodu braku zgłoszeń do dyskusji przeprowadzono głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - ulica 
Promienna. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (4)
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Sławomir Ostrzyżek, Wiesław Szustak

Radny A. Zawistowski  poinformował, że radna H. Koper ma problem z zasięgiem. 

27. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. (punkt
zdjęto z porządku obrad)



Po dyskusji na temat nazwy ulicy Słoneczna Polana, podczas której wyrażano wątpliwości co 
do podobieństwa tej nazwy do innych, zaproponowano zdjęcie tego punktu z porządku obrad 
i skierowanie projektu uchwały do Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie punktu 27 z porządku obrad i skierowanie do Komisji Planowania 
Przestrzennego i Inwentaryzacji. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (16)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (5)
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Wiesław Szustak

28. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Radny M. Bańburski zaproponował aby na stałe kierować projektu uchwał dotyczące 
nadawania nazw do Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji. 

Kierownik Z. Tokarz zaproponował aby opracować katalog nazw ulic, z którego mieszkańcy 
będą mogli wybierać nazwy. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - ulica 
Czerwonych Maków. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (16)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (5)
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Sławomir Ostrzyżek, Wiesław Szustak

29. Uchwała Rady Gminy Raszyn w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego 
zachowania integralności Województwa Mazowieckiego.

W  imieniu  wnioskodawców  radna  T.  Senderowska  przedstawiła  projekt  uchwały.
Poinformował,  że  w związku z planami  podziału  Mazowsza na dwa województwa został
zaproponowany projekt uchwały wyrażający stanowisko Rady Gminy Raszyn sprzeciwiające
się takiemu podziałowi. Odczytała zaproponowaną treść stanowiska. 



Przewodniczący  Rady  wyrażając  swoje  zdanie  wskazał,  że  nie  ma  jeszcze  konkretnego
projektu ustawy ani żadnych danych dotyczących tego podziału. Uważa, że należy wstrzymać
się i poczekać na jakiekolwiek informacje jak ten podział miałby wyglądać.

Radny K. Będkowski uważa, że Rada nie jest gotowa podjąć decyzji gdyż nie posiada danych
na ten temat. Zwrócił uwagę, że można teraz podjąć decyzji bo nie widomo co finalnie będzie
dobre dla Gminy Raszyn. Oczywiście Rada ma obowiązek wyrażania stanowiska ale dopiero
jak będzie miała wiedzę. Poprosił o zdjęcie z porządku obrad tego punktu albo o wycofanie
projektu z przez wnioskodawców.

Pani mecenas poprosiła o uściślenie czy radny K. Będkowski złożył wniosek formalny.

Radny K. Będkowski powiedział, że wnioskuje o zdjęcie punktu 29 z porządku obrad.

Radny A. Zawistowski zauważył, że wniosek jest bezprzedmiotowy gdyż taki wniosek był już
głosowany.

Pani mecenas potwierdziła, że nie należy głosować wniosku radnego K. Będkowskiego.

Przewodniczący  Rady  przeszedł  do  głosowanie  projektu  uchwały.  Jednak  w  trakcie
głosowanie anulowano i sprawdzono quorum. 11 radnych potwierdziło obecność i w związku
z tym ponownie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

Głosowano w sprawie:
Uchwała Rady Gminy Raszyn w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zachowania 
integralności Województwa Mazowieckiego.
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 10
Wyniki imienne:
ZA (7)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (4)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Dariusz Marcinkowski
NIEOBECNI (10)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Ewa Surmacz

Radny J.  Aranowski złożył wniosek formalny i  wyraził  zdanie,  że osób, które nie oddały
głosu nie można liczyć do quorum. Według radnego ważnych głosów jest 7.

Pani  mecenas  przypomniała,  że quorum było sprawdzone tuż przez głosowaniem. Dodała
również, że radny nie ma obowiązku oddać głosu. Radny może być obecny a nie brać udziału
w głosowaniu.

Radny J. Aranowski uważa, że podczas głosowania nie było quorum. 

Pani mecenas zaproponowała reasumpcje głosowania przy włączonych wizerunkach. 

Radny J. Aranowski poprosił o stwierdzenie jeszcze raz quorum i reasumpcje głosowania.



Radny A. Zawistowski nie zgodził się z radnym J. Aranowskim i powiedział, że quorum było
stwierdzone, uchwała została przyjęta a punkt zakończony i poprosił o przejście do kolejnego
punktu porządku obrad.

Przystąpiono do sprawdzenia listy obecności. Obecność potwierdziło 7 radnych.

Z powodu braku quorum Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący Rady poprosił o stwierdzeni quorum. 10 radnych potwierdziło
obecność. 

Z powodu braku quorum dyskutowano nad terminem wznowienia obrad.

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę do 6.10.2020 godzina 19:00.

Po przerwie Przewodniczący Rady poprosił o stwierdzenie obecności. Następnie stwierdził
quorum i wznowił obrady sesji. Przypomniał również, że przed przerwą były kontrowersje co
do głosowania nad uchwałą jednak uznał, że uchwała została podjęta zgodnie z prawem.

Radny  K.  Będkowski  przedstawił  przebieg  wydarzeń  sprzed  przerwy.  Następnie
poinformował, że w momencie głosowania opuścił obrady i nie brał udziału w głosowaniu.
Uważa, że wówczas nie tworzył quorum ponieważ nie brał udziału w głosowaniu.  

 Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęło pismo 3 radnych, którzy
byli  wnioskodawcami  projektu  uchwały,  dotyczące  wyrażenia  stanowiska  w  sprawie
procedowania projektu uchwały. Są zdania, że uchwała została podjęta. 

Radny  A.  Zawistowski  również  uważa,  że  uchwała  została  podjęta  a  punkt  zakończony.
Uchwała weszła  w życie  z  dniem 30 września 2020 roku.  Stwierdził,  że  nie  ma prawnej
możliwości  ponownie  głosować  nad  tym  projektem  a  jeśli  ktoś  ma  wątpliwości  może
wystąpić do organu nadzoru.

Radny J. Aranowski zaznaczył, że jeśli Przewodniczący Rady uzna ważność uchwały  będzie
miał problem gdyż zostanie to zgłoszone. Uważa, że osoby nie biorące udziału w głosowaniu
nie mogą być liczone do quorum. Podkreślił, że chce reasumpcji głosowania. 

Radny S. Ostrzyżek uważa, że sprawa jest oczywista gdyż system, który jest wykorzystywany
do głosowania zanotował, że 7 osób oddało głos za, 4 osoby nie oddały głosu i 10 osób nie
było obecnych czyli quorum było. 

Pani mecenas wyraziła opinię, że jeżeli radny jest obecny na sesji stanowi quorum i może
jednocześnie  nie  brać  udziału  w  głosowaniu.  Odniosła  sytuację  do  tradycyjnego  trybu
obradowania gdzie jeśli radny jest na sali a nie głosuje jest liczony do quorum. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusje i poinformował, że uchwała została podjęta i jest
ważna. Następnie oddał głos kierownik Monice Łachniak.

Kierownik Monika Łachniak wniosła o wprowadzenie do porządku obrad uchwały, która ma
na  celu  wyeliminować  ostatnią  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  planu
miejscowego w  miejscowości  Łady w rejonie ul.  Bakaliowej  z  uwagi  na błąd pisarski  w
numeracji działek w treści uchwały. 



Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie projektu uchwały w punkcie 30 porządku
obrad.

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów 
położonych we wsi Łady w Gminie Raszyn – rejon ul. Bakaliowej.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
PRZECIW (1)
Jarosław Aranowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Grzegorz Janiszewski, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata, Beata Sulima-Markowska , 
Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Henryka Koper

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad ze zmianami.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
PRZECIW (1)
Jarosław Aranowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Andrzej Górecki, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata, Beata Sulima-Markowska , 
Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Henryka Koper

30. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Łady w Gminie 
Raszyn – rejon ul. Bakaliowej.

Radny A. Zawistowski zapytał, czy na tej samej sesji można nowelizować  uchwałę już 
podjętą?

Przewodniczący Rady potwierdził, że tak.

Radny A.  Górecki  zgłosił  wniosek formalny jednak  z  uwagi,  że  wypowiedź radnego nie
zawierała wniosku formalnego Przewodniczący odebrał mu głos.



 Radny J.  Aranowski  poprosił  o  zmianę  zasad  prowadzenia  sesji  dotyczącą  pokazywania
wizerunków radnych gdyż radny A. Górecki nie pokazuje swojego wizerunku. 

Przewodniczący  rady  wyjaśnił,  że  radny  A.  Górecki  od  dłuższego  czasu  ma  problem  z
Internetem ale zapewnił, że zorganizuje dla niego dostęp do Internetu.

Zastępca  Wójta  wyjaśnił,  że  w  podjętej  uchwale  jest  jedynie  błąd  pisarski,  który  drugą
uchwałą należy naprawić.

Radny A. Zawistowski poprosił o przeczytanie treści uchwały gdyż wcześniej nie otrzymał
projektu uchwały.

Kierownik M. Łachniak odczytała projekt uchwały. 

Radny  S.  Ostrzyżek  wyraził  wątpliwość  co  do  poprawiania  uchwały  na  tej  samej  sesji.
Uważa, ze powinno się dokonać w drodze reasumpcji głosowania.

Pani mecenas wytłumaczyła, że można takiej zmiany dokonać na tej samej sesji. Reasumpcje
głosowania  można  przeprowadzić  jeśli  ma  się  zastrzeżenia  do  sposobu  i  przebiegu
głosowania. 

Kierownik M. Łachniak zwróciła uwagę na fakt, iż uchwała z błędem weszła w życie z dniem
podjęcia i funkcjonuje w obiegu prawnym a uchwała druga będzie miała inną datę.

Radny  A.  Górecki  zadał  pytanie  czy  jest  to  nowa  uchwała  czy  zmieniająca  oraz  czy
Przewodniczący Rady może wyświetlać wizerunki wszystkich radnych na ekranie.

Radna T. Senderowska zauważyła, że nie można dokonać reasumpcji głosowania ponieważ
była przerwa i skład osobowy się zmienił. Reasumpcji głosowania można dokonać przy tym
samym składzie Rady.

Radny A. Górecki poprosił o odpowiedź na zadane pytania.

Pani mecenas odpowiedziała, że przyjmujemy nową uchwałę, która uchyla poprzednią.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części terenów położonych we wsi Łady w Gminie Raszyn – rejon ul. 
Bakaliowej.
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (2)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski
NIEOBECNI (1)
Henryka Koper



31. Sprawozdanie Przewodniczących komisji stałych z bieżącej działalności.

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz powiedziała, że komisja
zebrała się raz przygotowując uchwałę na sesję.

Przewodniczący  Komisji  Kultury  Fizycznej,  Sportu  i  Współpracy  z  Organizacjami
Pozarządowymi Ireneusz Koper powiedział, że komisja nie obradowała między sesjami.

Przewodniczący Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Inwestycji  Tadeusz Pawlikowski
poinformował, iż komisja opiniowała projekty uchwał na sesję.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej   Ryszard  Kowalczyk   poinformował,  że  komisja
omawiała protokoły pokontrolne na sesję.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
poinformował, że komisja opiniowała projekty uchwał na sesję i rozpatrywała dwa wnioski
mieszkańców.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław
Aranowski poinformował, że komisja obradowała kilkakrotnie. Omawiała punkty, które były
poruszane na sesji oraz opiniowała projekt organizacji ruchu w ul. Unii Europejskiej. 

Pan  Krzysztof  Będkowski  Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Dziedzictwa
Narodowego  poinformował,  że  komisja  obradowała  między  sesjami  i  przedstawił
sprawozdanie z prac komisji. Zaznaczył, że zadaniami komisji na ten rok było upamiętnienie
Rotmistrza Pileckiego w rocznicę jego śmierci. Co się udało. Kolejnymi zadaniami komisji
było upamiętnienie Jana Pawła II i Bitwy Warszawskiej. Wyraził rozczarowanie, że podczas
pracy  nad  upamiętnieniem  wielkiego  Polaka  Jana  Pawła  II  oraz  znaczącej  Bitwy
Warszawskiej 1920 roku, niektórzy nie powstrzymali się od podważania, negowania pracy.
Podkreślił,  że  mino  zarzutów,  wszystkie  prace  były  prowadzone  zgodnie  z  procedurami.
Następnie  odniósł  się  do  działań   w  dziedzinie  oświaty.  Poinformował,  że  komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt regulaminu stypendiów dla uczniów szkół podstawowych.
Powiedział,  że  będą  prowadzone  prace  nad  regulaminem  stypendiów  Wójta.  W  dalszej
kolejności  przypomniał,  że  komisja  zorganizowała  zwiedzanie  odnowionego  budynku



Austerii.  Na  koniec  podkreślił,  że  wszystkie  dalsze  działania  będą  prowadzone  w
uwzględnieniem klarownych procedur.

Przewodnicząca  Anna  Matracka  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki
poinformowała,  że  komisja  spotkała  się  raz  i  omawiała  dwa  tematy.  Pierwszym  było
przygotowanie placówek oświatowych do roku szkolnego pod kontem procedur związanych z
reżymem sanitarnym. Drugi temat dotyczył budowy domu socjalnego w Podolszynie Nowym.

 
32. Sprawy różne.

Radny  J.  Aranowski  poinformował,  że  właśnie  zrobił  eksperyment  i  wylogował  się  z
programu e-Sesja i w głosowaniu widnieje jako niegłosujący. Poprosił o sprawdzenie czy jest
on  teraz  zalogowany  czym udowodnił,  że  aplikacja  e-Sesji  posiada  błąd  przez  który  nie
można  odznaczyć  się  na  liście  obecności.  Dodatkowo zapytał  kiedy  będzie  procedowany
projekt uchwały w sprawie powołanie Młodzieżowej Rady Gminy. 

Odbyła  się  dyskusja  radnego  J.  Aranowskiego  z  Przewodniczącym  Rady  dotycząca
wątpliwości nt. sposobu głosowanie nad uchwałą w punkcie 29 porządku obrad.

Radny A. Górecki zapytał Przewodniczącego kiedy zostanie przygotowany projekt uchwały
w spawie powołania komisji doraźnej w sprawie diet radnych.

Przewodniczący Rady odpowiadając wyjaśnił, że nie widzi na razie potrzeby organizowania
komisji doraźnej w sprawie diet. Jeśli chodzi o komisję doraźną do opracowania Regulaminu
Pracy Rady to zostanie ona przygotowana na następną sesję. 

Radny A. Zawistowski wrócił do tematu głosowania nad uchwałą w punkcie 29. Zauważył, że
od  sprawdzenia  quorum  do  głosowania  minęło  9  sekund.  Przypomniał,  że  na  początku
kadencji była umowa o komunikowaniu pracownikowi Biura Rady faktu upuszczenia sesji
przez radnego.

Radny S. Ostrzyżek zaapelował  aby radni zajęli  się merytoryczną pracą a nie składaniem
skarg do Wojewody. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  zadała  pytanie  kiedy  zacznie  obowiązywać  regulamin
stypendiów  oraz  jakie  działania  zostały  podjęte  w  sprawie  procedowania  nad  planem
zagospodarowania przestrzennego do Jaworowej.

Radny  J.  Hoffman  udzielając  odpowiedzi  na  pytanie  radnej  B.  Sulimy-Markowskiej
powiedział, że komisja na ostatnim posiedzeniu zajmowała się opiniowaniem uchwał na sesję
oraz dwoma wnioskami: mieszkańców Jaworowej i mieszkańców Falent. Sprawą Jaworowej
miał się zając Zastępca Wójta M. Kucharski i porozmawiać z kierownikiem referatu geodezji
Z. Tokarzem. Wnioski komisji były takie, że należy pomóc mieszkańcom. Następnie poruszył
temat niebezpiecznego spowalniacza ruchu na ulicy 19 kwietnia gdzie samochody omijając
go stwarzają niebezpieczne sytuacje. 



Zastępca Wójta powiedział, że w najbliższych dniach zostanie przygotowana odpowiedź dla
mieszkańców z  Jaworowej.  Jeśli  chodzi  o  spowalniacz  na  ul.  19  kwietnia  powiedział,  że
zajmie się sprawą. 

Radna T. Senderowska podziękowała Przewodniczącemu Rady za profesjonalne prowadzenie
sesji.  Wyraziła  również  niepokój  co  do  zachowań  niektórych  radnych  wobec  uchwały  w
sprawie  przyjęcia  stanowiska  dotyczącego  zachowania  integralności  Województwa
Mazowieckiego. Nie rozumie sprzeciwu radnych. Uważa, że uchwała może przynieść same
korzyści. Wyraziła zniesmaczenie wypowiedziami radnego J. Aranowskiego oraz radnego K.
Będkowskiego.

Radna E. Kuczara na wstępie powiedziała,  że nie zgadza się z zarzutami wynikającymi z
wypowiedzi  radnego K. Będkowskiego. Uważa, że każdy ma swoje zdanie i ma prawo je
wypowiadać. Następnie podziękowała Przewodniczącemu Rady za dobre prowadzenie sesji.
Potem  nawiązując  do  odnowionego  budynku  Austerii  powiedziała,  że  powstała  Rada
Programowa Austerii. Zapytała kiedy jest planowane otwarcie obiektu Austerii oraz na jakich
zasadach będzie działała?  

Zastępca  Wójta  powiedział,  że  otwarcie  Austerii  jest  uzależnione  od  rozwoju  pandemii
COVID-19. Jeśli chodzi o zarządzanie obiektem Austerii to będzie on włączony w strukturę
Centrum Kultury Raszyn. Radni zostaną powiadomieni o funkcjach i zadaniach jakie będzie
pełniła Austeria w chwili kiedy zostanie podjęta decyzja o otwarciu obiektu.

Radny W. Szustak odnosząc się do wypowiedzi radnego K. Będkowskiego zwrócił uwagę
aby w swojej  wypowiedzi  nie  krytykował zdania  innych radnych oraz aby nie  używał w
wypowiedziach patosu.

Radny K. Będkowski odpowiadając na pytanie radnej B. Sulimy-Markowskiej o stypendia
poinformował, że obecnie opinie radnych zostały przesłane do dyrektorów szkół aby mogli
zabezpieczyć  w  swoich  budżetach  odpowiednie  kwoty.  Radni  zatwierdzając  budżet  na
następny rok zaakceptują kwoty zarezerwowane na stypendia dla uczniów. Stypendia będą
wypłacane uczniom już po pierwszym semestrze. Następnie wrócił do sytuacji  głosowania
nad  projektem  uchwały  w  sprawie  stanowiska  dotyczącego  zachowania  integralności
Województwa Mazowieckiego. Uważa, że obradowanie zdalne pokazało pewne ułomności
systemu dlatego zaistniałą sytuacje można różnie interpretować.

Radny R. Kowalczyk zapytał Wójta czy prowadzi rozmowy z GDDKiA w celu ustawienia
ekranów dźwiękochłonnych aby chronić mieszkańców Rybia, Jaworowej i Dawid. 

Zastępca Wójta odpowiedział, że za każdym razem kiedy pismo w tego typu sprawie wpływa
do urzędu, jest przesyłane do GDDKiA , która przeprowadza badania ruchu i generowanego
hałasu i  na tej  podstawie są ustawiane ekrany. Następnie poprosił  radnych aby wszystkie
ustalenia  przedstawiali  na  komisjach  lub  zgłaszać  Przewodniczącemu  Rady  a  nie
bezpośrednio u pracowników urzędu. 

Radny  A.  Zawistowski  zwrócił  uwagę  Zastępcy  Wójta,  że  zakazując  mu  rozmów  z
pracownikami utrudnia wykonywanie mandatu radnego. 

Odbyła się dyskusja pomiędzy Zastępcą Wójta a radnym A. Zawistowskim.

Radny  A.  Górecki  poruszył  temat  odbioru  technicznego  ul.  Aksamitnej,  w  którym
uczestniczyli mieszkańcy. Mieszkańcy zadawali pytania i między innymi zapytali dlaczego



ulica  nie  został  zrobiona w całości,  zabrakło  15 m. Następnie  zapytał  kiedy odbędzie się
komisja  w sprawie komunikacji  i  linii  R1 i  R2 dotycząca połączenia komunikacyjnym ze
szpitalami.

Zastępca Wójta powiedział,  że w sprawie ulicy Aksamitnej  udzieli  odpowiedzi na piśmie.
Jeśli chodzi o kursowanie linii R1 do szpitala Kolejowego to czas przejazdu - kursu znacznie
się wydłuża  z powodu korków. Na razie została wydłużona trasa do Szpitala Powiatowego. 

Radny A. Górecki  zapytał  z jakiego powodu zostały podwojone opłaty abonamentowe za
ścieki i wodę oraz czy mieszkaniec może w tej opłacie poprosić o założenie licznika na ścieki.

Zastępca Wójta powiedział, że odpowiedzi udzieli na piśmie.

Radna B. Sulima-Markowska poruszyła temat przekazania Al. Krakowskiej  Gminie Raszyn i
spytała kiedy Wójt poinformuje o takich planach radnych oraz czy Wójt podjął działania w
celu zapobiegnięcia tej sytuacji. 

Zastępca Wójt poinformował, że oficjalnie nie wie o tej sprawie. Starosta złożył na jednej z
komisji takie projekty uchwał jednak wycofał się z nich. 

Radna B.  Sulima-Markowska zadała  pytanie  Przewodniczącemu Rady dotyczące  wniosku
radnego powiatowego w sprawie przekazania alei Krakowskiej Gminie Raszyn.

Przewodniczący Rady poinformował, że takie pismo od radnego powiatu wpłynęło ale z tego
co  wie  rada  powiatu  nie  podjęła  stosownej  uchwały  w  tym temacie.  Powiedział,  że  nic
oficjalnie nie wiadomo i dlatego tez sam ma wiele pytań do starosty pruszkowskiego. 

Zastępca Wójt zapewnił, że jak tylko wpłynie oficjalne pismo w tej sprawy od razu będzie
reakcja ze strony Gminy Raszyn.

Radna B. Sulima-Markowska poruszyła temat zgłaszany już jakiś czas temu przez sołtysa
Dawid Bankowych w sprawie podziału sołectwa na dwa. Do dziś nic w tej sprawie nie zostało
ustalone. 

Zastępca Wójta poinformował, że odpowiedź zostanie przekazana na piśmie.

Radny  A.  Zawistowski  zaznaczył,  że  Starosta  pruszkowski  rozmawiał  z  Wójtami  Gminy
Raszyn w sprawie przekazania al. Krakowskiej Gminie Raszyn. Podkreślił, że starosta chce
rozmawiać  z  Gminy  Raszyn w tej  sprawie  ale  nie  ma  z  naszej  strony  woli  współpracy.
Następnie poprosił o opinię prawną czy Austeria może być filią CKR i czy wymaga to zmiany
statutu CKR. W dalszej kolejności poruszył temat przetargu na sprzedaż działek drogowych
będących własnością skarbu państwa pod zarządem ITP w Falentach. Zadał pytanie Wójtowi
czy wie planach ITP w sprawie sprzedaży tych działek. 

Zastępca Wójt udzielając odpowiedzi stwierdził, że jeśli radni mają pytania do dyrektora ITP.
To mogą zaprosić go na sesji.

Radny A. Górecki poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytanie czy będzie komisji w sprawie
linii R1 i R2. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady o zainicjowanie komisji w sprawie ITP.
oraz alei Krakowskiej.



Radny S. Ostrzyżek  wyjaśnił  sytuacje  z  działkami drogowymi,  które ITP chce sprzedać.
Wytłumaczył,  że właściciele działek budowlanych z tamtego rejonu, którzy chcą budować
domy na swoich działkach, wnioskowali do ITP. o udostępnienie dróg aby mogli dojeżdżać
do swouch działek. ITP ogłosił przetarg na zbycie tych dróg poniekąd na wniosek właśnie
tych  mieszkańców.  Następnie  nawiązując  do  tematu  przekazania  Gminie  Raszyn  alei
Krakowskiej i podkreślił, że Rada powinna wypracować wspólne stanowisko w tej sprawie
ale Starosta nie ma obowiązku pytać o zdanie Gminy Raszyn.

Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysowi Janek Jerzemu Rzepce.

Jerzy Rzepka na początku zapytał jaka jest sytuacja ze zmianą organizacji ruchu na ulicy Unii
Europejskiej.  Następnie  poruszył  temat  skrzyżowania  w  Jankach  al.  Karkowskiej  z  ulicą
Mszczonowską gdzie wprowadzono zakaz skrętu w lewo.  

Zastępca Wójta poinformował, że temat organizacji ruchu na ulicy Unii Europejskiej został
szczegółowo  omówiony  na  komisji.  Wszystko  idzie  w  kierunku  zmiany  organizacji  i
zrobieniu  ruchu  jednokierunkowego  od  ulicy  Szkolnej.  Jeśli  chodzi  o  skrzyżowanie  w
Jankach to poinformował, że wpłynęło pismo mieszkańców do Starosty aby ułatwić skręt z al.
Karkowskiej w ul. Mszczonowską. Na skutek tego postawiono tam zakaz skrętu. Zastępca
Wójta poinformował,  że na najbliższym spotkaniu ze Starostą będzie o tym rozmawiał. 

Sołtys Jerzy Rzepka zaproponował aby z okazji  30-lecia  samorządności  uczcić w Gminie
Raszyn Mirosława Lewandowskiego poprzez tablice pamiątkową w Urzędzie Gminy. 

Radny  A.  Zawistowski  przeczytał  pismo  Starosty  pruszkowskiego  skierowane  do  Wójta
Gminy Raszyn w sprawie dróg powiatowych. Podkreślił, że do dziś nie udzielono odpowiedzi
na przytoczone pismo.

Zastępca  Wójta  zapewnił,  że  razem  z  Wójtem  spotykają  się  ze  Starostą  Pruszkowskim
regularnie i rozmawiają na temat dróg powiatowych.

33. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy.

Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja odbędzie się 29 października godzina
16:00.

Wiceprzewodniczący Rady S. Ostrzyżek poprosił  aby sesja  rozpoczęła  się wcześniej  albo
należy planować mniej punktów w porządku obrad aby sesja nie trwała tak długo.

Przewodniczący  Rady  zaproponował  zorganizowanie  spotkania  w  ramach  Komisji
Planowania  z  udziałem  Starosty  Pruszkowskiego  na  temat  dróg  powiatowych  w  Gminie
Raszyn aby poznać własności tych dróg i uregulowania prawne.

34. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan 
Dariusz Marcinkowski zamknął obrady XXXII Sesji.
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